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1月10日，主题为“2009：跨国公司在中国的机遇与挑战”的圆桌论坛在三亚举行。长江“跨国公

司总经理课程”学员、长江部分教授、校友以及在华知名跨国公司负责人等出席了本次论坛。与会嘉宾

围绕全球经济危机下的机遇与挑战这一主题，展开了深入探讨。

1月10日，长江商学院和长江校友会为长江校友精心安排了题为“品禅学之妙 明管理之道”的新年

讲座。

1月14日，由中国校友会网、《大学》杂志和21世纪人才报等机构联合完成的《2008(第二届)中国

杰出人文社会科学家研究报告》正式发布，全国共有868位杰出学者入选，长江商学院周春生教授入选。

二月

2月18日，长江商学院院长项兵教授在和讯网组织的沙龙中演讲时提出，在金融危机中，中国和美

国或最先反弹，中国在金融危机中的相对影响力已经大大提高。

2月19日，“长江商学院艺术品收藏与投资沙龙”第三期活动在北京举行。

三月

3月1日，长江商学院EMBA及“中国企业CEO课程”学员、俏江南控股有限公司董事会主席张兰

荣获“职场女性榜样”殊荣，“2008年中国职场女性榜样颁奖盛典”由全国妇联宣传部、阳光媒体集

团、新浪网、湖南卫视主办。
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February 

18 February - Cheung Kong GSB Dean Xiang Bing told a small scale seminar audience that 

China and the US will be the first to recover from the world financial crisis. He also believes that 

China has gained remarkable influence out of this crisis. 

18 February – Frank Joshua, a pioneer of carbon trading while working at the UN on climate change 

issues, gave an open lecture in Beijing on the topic, ‘The Origins of Carbon Credits Trading, Current 

Status and Future Prospects.’

19 February - Cheung Kong Art Collection and Investment Salon held its 3rd session in Beijing.

March 

1 March - Cheung Kong EMBA and China CEO program student and CEO of South Beauty 

Group Zhang Lan was awarded ‘Professional Female Awards’. The awards was hosted by the All 

China Women’s Federation, Sun Media, Sina.com and Hunan TV. 

2-13 March - Cheung Kong GSB Dean Xiang Bing, Professor Mei Jianping, Professor Zhou Chunsheng 

and Professor Liu Jing were invited to be interviewed on the Xinhua News Agency program called, 

‘Financial Discussion at the People’s Congress and CPPCC Annual Meeting 2009’. The professors 

discussed a brand range of topics focusing on the recovery of the Chinese and world economy from the 

financial crisis. This Program was broadcasted during the 2009 People’s Congress and CPPCC meeting 

sections and was made available to Premier Wen Jiabao’s office.

3-5 March - 54 Cheung Kong students took part in the People’s Congress and CPPCC annual meeting 

held in Beijing. 

March - Cheung Kong Visiting Professor Sun Baohong was awarded the title of ‘Carnegie 

Mellon University Marketing Professor’ in March. 

24 March - The ‘2009 Cheung Kong Roundtable Seminar’ was held successfully in Shenzhen, 

during which Cheung Kong Professors and around 70 SME leaders debated topics relevant to 

‘Chinese SMEs Amidst Global Financial Crisis.’

26 March, The Cheung Kong Pioneering Management Forum was Held in Shanghai.This 

forum was held with Shanghai business associations and Cheung Kong Shanghai alumni as 

supporting partners.
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3月2日至13日，在第十一届全国人民代表大会第二次会议和政协第十一届全国委员会第二次会议召

开的背景下，长江商学院院长项兵教授、梅建平教授、周春生教授、刘劲教授作客新华社《两会财经视

点》节目，就中国企业及企业家应对金融危机之策、美国金融危机及其对资本市场产生的影响、能源行

业在金融危机中会受到的冲击及应对措施、我国金融业和房地产在危机中受到的影响、危机背景下的金

融创新、美国经济刺激计划及中国的可借鉴之处等问题发表精彩观点。该档节目在两会会场滚动播出并

已接入温家宝总理办公室。

3月3日至5日，长江商学院54名学子参加2009年全国“两会”。第十一届全国人民代表大会第二次

会议和政协第十一届全国委员会第二次会议分别于2009年3月5日和3月3日在北京开幕。这次“两会”

是我国改革开放30周年之后及建国60周年之前的一次重要会议。

3月，长江商学院副院长孙宝红教授最近被提升为卡耐基-梅隆大学市场营销学卡耐基-博施讲座

教授。

3月24日，长江商学院主办的2009长江圆桌座谈会在深圳成功举办。 带着对世界前沿管理知识的

渴求以及面临的一系列实际问题，来自深圳及珠三角地区近70位优秀的中小企业家参与了本次座谈会，

与长江商学院项兵院长以及薛云奎、郑渝生、周春生、梅建平、王一江、滕斌圣共7位教授就“面对全

球危机中国企业的新思考”这一热点话题展开深入讨论。 

3月26日，以“面对全球危机中国企业的新思考”为题的“长江2009管理前沿论坛”在上海举办，本次论

坛由长江商学院主办，长江商学院院长项兵博士、长江商学院金融学教授周春生博士及战略学教授廖建文博士

从全球视野，与400多位长三角地区知名企业家共话面对全球金融危机的应对之道，探寻危机背后的机遇。

四月

4月1日，《财富》(中文版)公布了“中国最具影响力的25位商界领袖”。长江商学院5位校友荣登

榜单：万科企业股份有限公司总经理郁亮、中国海洋石油公司总经理傅成玉、巨人网络集团有限公司董

事长兼CEO史玉柱、阿里巴巴集团董事会主席马云和上海美斯特邦威服饰股份有限公司董事长兼总经理

周成建。

4月10日，长江商学院全面启动在职金融MBA项目。 这一项目旨在为中国金融业培养一批具备全球

视野、能够掌握世界最前沿金融工具进行研究、管理与实践的优秀金融专业人才。

4月10日， 长江商学院院长项兵博士应邀出席对外经济贸易大学“建国60年系列讲座”，并作为首

场嘉宾发表了“应对经济全球化的新视野、新思维与新对策”的主题演讲，精彩演讲受到了全场老师和

同学们的一致好评。

4月15日， “长江2009管理前沿论坛”在长沙成功举办，本次论坛由长江商学院和湖南省人民政

府共同主办，长江商学院院长项兵博士、长江商学院金融学教授周春生博士及战略学教授滕斌圣博士与

来自长株潭地区的400多位知名企业家深入交流。  
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April 

1 April - Fortune China published its ‘25 most influential business leaders in China’ list. Five 

Cheung Kong alumni were on the list, they are Yu Liang of Vanke, Fu Chengyu of China 

Offshore Oil Company, Shi Yuzhu of Giant Interactive Group, Ma Yun of Alibaba and Zhou 

Chengjian of Shanghai Meters/bonwe. 

10 April - Cheung Kong GSB announced that the new part-time Finance MBA program will kick off 

in October 2009. This program aims to train top financial talents for China who have international 

perspectives and can use the world’s most advanced financial instruments for research, management 

and practice. 

10 April - Cheung Kong GSB Dean Xiang Bing was invited to deliver a speech entitled, ‘New Perspective, 

New Minds and New Solutions’ at the ‘60 Anniversary of People’s Republic of China speech series’ 

organized by the University of International Business and Economics (UIBE), Beijing. Dean’s speech was 

very well received by the audience.

15 April - ‘2009 Cheung Kong Business Pioneering Management Forum’ was successfully held in 

Changsha, Hunan Province. This forum was co-hosted by Cheung Kong and the Hunan Provincial 

Government which provided a platform for discussion among Cheung Kong professors and more than 

400 entrepreneurs from Changsha-Zhuzhou-Xiangtan area.

15 April – A dialogue on ‘Spring in the Chinese Economy’ between Professor Mei Jianping and the Wall 

Street Journal’s Andrew Batson at the Beijing campus for an audience of English speakers based in 

Beijing.

17-19 April - The ‘Boao Asia Forum’ 2009 annual conference was held, with the theme of this 

year’s conference being ‘Crisis and Asia: Challenges and Outlook’. Cheung Kong GSB Dean 

Xiang Bing chaired a discussion session on the second day of the conference; with the topic 

discussed being SME human resources, finance and development strategy. 

23-24 April - The best known golf event among EMBA participants – the ‘5th Chinese EMBA 

Golf Association Cup’ kicked off in Guangdong’s Dongguan. EMBA students from seven 

business schools participated in the event. The Cheung Kong GSB EMBA team gained the 

championship in the group match.

26 April - The ‘4th Central China Investment and Trade Fair’ was held in Hefei, Anhui Province. 

Cheung Kong GSB Dean Xiang Bing took part and delivered a keynote speech entitled ‘The 

Global Financial Crisis and China: Challenges and Opportunities’. 
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4月17日—19日，“博鳌亚洲论坛2009年年会”召开，本届年会的主题为“经济危机与亚洲：挑

战与展望”。长江商学院院长项兵博士出席并主持了4月18日下午的“中小企业的人才、融资和成长策

略”分论坛，项兵院长表示，专注和精耕细作才能造就百年老店，华人企业还需努力。

4月23至24日，中国最具影响力的EMBA高尔夫赛事——“第五届中国名校EMBA高尔夫联盟赛”

在广东东莞峰景高尔夫球会正式开杆。来自7所商学院的众多好手向冠军发起挑战。长江商学院代表队

在本次比赛中取得优异成绩，获得团体赛第一名。 

4月26日，第四届中国中部投资贸易博览会在安徽省合肥市召开。长江商学院院长项兵博士应邀出

席国际金融论坛并发表了题为“全球金融风暴与中国：挑战与机遇”的主题演讲。 

五月

5月4日至8日，长江商学院携手伦敦商学院、哥伦比亚商学院及瑞士洛桑国际管理发展学院倾力打

造的“中国企业CEO课程”和“金融CEO课程”在香港成功开课。60余位来自中国最具代表性企业的

CEO及知名金融机构的领军人物共聚香江，展开一场完美融合商业管理智慧、贯穿人文精神修养的学习

体验。在近一周的课程中，来自不同行业的精英领袖同堂交流，互启心智，于交流企业管理心得之中，

分享各自跨行业的管理智慧，共同度过了一段难忘的学习之旅。

5月12日，项兵院长应邀为“南开大学90年校庆学术论坛”系列活动作专场讲座，发表了“应对经

济全球化的新视野、新思维与新对策”的主题演讲。从领悟管理智慧到把握经济动态到拓展战略思维等

话题，项兵院长的独到见解，为同学们打开了新的思路。

5月15日，刘劲教授出席国信证券2009年数量化投资论坛并以“国际市场中数量化投资技术应用的

经验及对国内市场的借鉴分析”为题作主题演讲。
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May 

4-8 May - Cheung Kong GSB’s China CEO and CFO programs kicked off successfully in Hong 

Kong. These courses are organized in concert with the London School of Economics and 

Political Science, IMD and Columbia Business School. More than 60 CEOs from well-known 

Chinese companies and financial institutions took part this week-long course. Managers from 

different sectors had the chance to exchanges their experiences during the course. 

12 May - Cheung Kong GSB Dean Xiang Bing was invited to deliver a speech entitled ‘New Perspectives, 

New Minds and New Solutions’ at the ‘90th Anniversary of the founding of Nankai University’.

13 May – Cheung Kong Open Lecture on ‘Japan’s Way Out- The World Financial Crisis from a Japanese 

Perspective’ with Distinguished Speaker: Daisuke Kotegawa, Executive Director for Japan at the 

International Monetary Fund in Washington.

15 May - Cheung Kong Professor Liu Jing took part in the ‘2009 Guosen Securities Quantified Investment 

Forum’ and delivered a keynote speech.

15-17 May - Cheung Kong GSB 2009 ‘leadership building CEO course’ started its first module on ‘benefit 

control’. The ‘leadership building CEO course’ is one of Cheung Kong’s new courses developed in 2009. 

More than 30 company leaders took part in the course. 

19 May - ‘1st Cheung Kong Real Estate Seminar’ was successfully held on the Beijing Campus. Invited 

guests include Wang Ou, Director of REITs working group, China Securities Regulatory Commission, 

Cheung Kong Alum CEO Feng Lun and Professor Mei Jianping from the Cheung Kong Real Estate 

Research Centre. Topics discussed included the ‘Outlook on China’s REITs Market’.

23 May – Zhao Yong, President of the Alumni Association, and Cheung Kong Dean Xiang Bing 

opened the second working group meeting of the Association in Beijing, and unfurled the 

Alumni Association’s new flag.
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5月15日至17日，长江商学院2009年 “总裁领导力发展”课程在北京开课，课程吸引了来自全国

各地的30多位企业高层管理者参加。作为长江高层管理教育2009年全新课程之一，长江“总裁领导力

发展”课程设计理念即是帮助企业核心管理者把握宏观大势之便，掌握企业驾驭之道。 

5月19日，首期“长江房地产沙龙”在北京校区成功举办。本次活动邀请了中国证监会房地产投资

基金（REITs）专题研究小组副组长王欧、长江商学院“中国企业CEO课程”学员、万通实业集团董

事长冯仑及长江房地产研究中心主任梅建平教授，与80余位长江房地产行业校友及业内高层管理者，就

“中国房地产投资基金（REITs）市场展望”展开热烈讨论。

5月23日，长江商学院校友会第二届工作团队就职典礼在北京举行。在本次会议上，项兵院长向赵

勇会长授总会会印和会旗。赵勇会长于2009年1月8日在海南三亚召开的长江校友总会第二届常务理事

会第四次会议以全票当选会长。

六月

6月6日，王一江教授出席由天津滨海新区中心商务商业区管委会、天津浙江商会主办，《浙商》

杂志、浙商证券协办的《浙商对话滨海CBD》活动。在活动中，王一江教授用独特的视角诠释了滨海

CBD在中国内陆地区的重要性及其商业地位，表示滨海CBD应成为中国北方的服务中心。

6月12日，长江商学院高层管理教育第五期“长江传媒高级管理文凭课程”和“Mini-EMBA课程”

在北京同时开课，40多位传媒行业高层管理者和来自制药、电子、物流、贸易、汽车等行业的30余位企

业高层管理者参加了此次学习。 

6月12日，长江商学院高层管理教育首期“房地产高级管理课程”在学院北京开课，30多位来自万

通、复地等中国房地产行业领军企业的高层管理者共聚一堂，对世界地产市场态势及地产行业深层发展

规律进行了学习和研讨。
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June 

2 June – Financial Markets – The Rise of China and the London Opportunity - Date: Tuesday 2 

June 2009 Alderman Ian Luder, the 681st Lord Mayor of the City of London spoke on China 

and London Financial Relations, saying that: despite the crisis, London remains a robust and 

open capital-raising centre; London has advantages beyond its capital markets (location, 

language, law); the rise of Asia is good for London and creates a win-win partnership situation.

6 June - Cheung Kong Professor Wang Yijing participated in an event entitled ‘Dialogue between 

Zhejiang Entrepreneurs and Tianjin Binhai CBD’. Professor Wang told the audiences that Tianjin Binhai 

CBD should develop into the service center of Northern China. 

June – A breakfast seminar hosted by Cheung Kong Professor Li Wei and Citibank’s Mr. Thomas 

Glaessner for 15 senior executives on the topic, US Financial Markets and Corporate Social Responsibility 

Hosts, was held at the Grand Hyatt at Oriental Plaza. 

12 June - Cheung Kong GSB Executive Education Program courses on ‘Cheung Kong Media Advanced 

Degree Course’ and ‘Mini-EMBA’ kicked off on the same day in Beijing. More than 40 business managers 

from the media sector and 30 from other sectors of pharmaceuticals, electronics, logistics, trade and 

automobiles participated in the two courses.

12 June - Cheung Kong GSB Executive Education Program ‘Real Estate Advanced Management Course’ 

kicked off in Beijing. Trend of world real estate market and fundamental rules of this sector were 

discussed at the course. 

13 June – Jilin Alumni Club met, with Liaoning, Changchun and Shenyang alumni meetings 

following soon after.

16 June - 2009 Cheung Kong Executive Roundtable entitled, ‘How MNCs Can Best Weather 

the Storm in China’ was held in Shanghai.

21 June - Cheung Kong GSB and China University of Science and Technology Alumni Innovation Fund 

co-hosted a seminar and discussion event on financial markets and MBA education at Cheung Kong 

Beijing campus. Cheung Kong Associate Dean Professor Liu Jing and Finance MBA Program Director 

Cao Huining delivered the keynote speech. The event moderator was marketing professor Zhao Hao.

24 June - Economic Trends and Prospects in Korea and China (Lecture in Korean) was held on the Beijing 

campus for senior Korean managers in China. The topic was Economic Trends and Prospects in Korea 

and China: Putting Companies on the Path to Success with lecturers from the Korean Embassy and 

Tsinghua University.

26-29 June - XCMG-Cheung Kong Leadership Building Course kicked off at Jiangsu Xuzhou. This one-

year course is tailor-made by Cheung Kong GSB for the XCMG. 

27- 30 June - Marketing Model Elite Course kicked off at Cheung Kong GSB Beijing Campus. This course 

was put together by the joint efforts of Cheung Kong GSB, Peking University Guanghua Management 

School and The Wharton School of the University of Pennsylvania.
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6月13日，长江校友会吉林分会、辽宁分会在长春和沈阳相继成立。

6月21日，100余位来自中国科技大学的校友齐聚长江商学院北京校区，共同聆听长江教授畅谈金

融市场与MBA教育。本次活动由长江商学院与中国科技大学校友新创基金会共同主办，长江商学院副院

长刘劲教授、金融MBA项目学术主任曹辉宁教授分别进行了主题演讲，营销学副教授赵昊主持了此次活

动并与两位教授和现场参与者进行了互动讨论。  

6月26日至29日，“徐工集团—长江商学院领导力开发”课程在江苏徐州开课。该课程由长江商学

院为徐工集团量身定制，课程周期为一年。

6月27日至30日，为促进市场营销模型的教学与研究，培养市场营销模型研究与应用方面的专门人

才，长江商学院、北京大学光华管理学院和宾夕法尼亚大学沃顿商学院联合主办了为期4天的2009年

“市场营销学模型精英班”。 30多名来自中国知名高校的青年学者和学生参加了此次活动。

6月29日至30日，来自美国和欧洲高等学府的著名市场营销学者与他们的中国同行一道，在首届长

江商学院市场营销论坛上展示了其最新研究成果。

七月

7月4日，项兵院长应邀出席“首届全球智库峰会”，并担任“全球并购与全球产业整合”的主题讨

论嘉宾。跨国公司是全球经济发展的积极力量，是中国与国际经济交流的重要载体，在当前国际金融危

机影响仍在蔓延、深化的背景下，共谋应对危机之计，共商振兴经济之策意义深远。

7月6日至8日，海外华人学者管理科学与工程协会(OCSAMSE)   第二次国际年会在上海召开。本

次年会邀请了来自世界各地的顶尖学者及优秀企业家参与，共同探讨运营管理方面的前沿问题。

7月7日至10日，“2009中国金融国际年会”在广州召开。本次年会由清华大学中国金融研究中

心、美国麻省理工学院斯隆管理学院和长江商学院共同举办。500余位来自海内外多所著名大学、金融

机构的专家学者参加了本次会议。本届年会也成为迄今为止在中国境内举办的规格最高、参会人数最多

的金融论坛之一。此次年会上，长江商学院金融学教授曹辉宁、黄明、梅建平、欧阳辉等分别在专题论坛

中与各位学者交流并分享了各自最新的学术研究成果。此次会议为国内外的金融学者提供了一个高水平的

开放交流平台，以促进相互之间的交流及对最新研究成果的深入探讨。

7月8日，长江商学院校友企业中国航空工业集团公司跻身《财富》全球500强。作为中国航空工业

集团的领头人，林左鸣是中国航空工业领域的传奇人物。在他接管中航后，中航便开始在国际资本市场

绽放光彩，成为世界上最具活力的航空工业公司之一。林左鸣为长江商学院EMBA首期班学员，作为企

业的领导者，他不仅自身具备对学习超乎寻常的热情，更源源不断地将优秀学员送到长江商学院学习。
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 29-30 June - Noted marketing scholars from U.S. and European universities joined with Chinese 

colleagues to present their latest research and lay the groundwork for future cooperation at the 

first annual Cheung Kong GSB Marketing Research Forum. Organized by Cheung Kong Professors 

of Marketing Chen Yuxin, Chiang Jeongwen, Jing Bing, Sun Baohong, and Zhao Hao, the two-day 

conference served as the inaugural event for the Cheung Kong GSB Customer Information Management 

Center. The center’s goal will be to present cutting-edge research and methodologies in marketing 

science to research communities within China.

July 

4 July - Cheung Kong Dean Xiang Bing was invited to take part in the ‘1st World Think 

Tank Summit’, where he delivered a speech on the topic of ‘global acquisition and sector 

integration’. 

6-8 July - 2nd annual conference of the Overseas Chinese Scholars Association in Management Science 

and Engineering (OCSAMSE) was held in Shanghai. Cutting-edge topics of business operation and 

management were discussed at the conference. Cheung Kong GSB supported the organization of this 

event. 

7-10 July - ‘2009 China International Finance Annual Conference’ was held in Guangzhou. This 

conference was co-organized by the Financial Research Centre of Tsinghua University, Sloan School of 

Management-Massachusetts Institute of Technology and Cheung Kong GSB. More than 500 experts 

and scholars from universities and financial institutes home and abroad participated in the conference 

which believed to the largest finance annual conference in scale and level of expertise in China. Several 

Cheung Kong Professors shared their research findings at the conference. 

8 July - Aviation Industry Corporation of China (AVIC) was included on the Fortune Top 500 list. The 

Director of AVIC Lin Zuoming is a Cheung Kong EMBA alumni, and he studied in the 1st year’s intake of 

the Cheung Kong EMBA program. 

13 July - ‘Cheung Kong – Mercer 2009 Chinese Firms Going Global HR Strategies Seminar’ was 

successfully held on the Cheung Kong Beijing campus. More than 80 HR managers from several big 

state-owned companies and SMEs participated in this event.

16-17 July - ‘2nd Cheung Kong Summer Financial Seminar’ initiated by Cheung Kong Finance Professor 

Cao Huining was held in Guilin, Guangxi Province. More than 40 finance experts gathered in Guilin to 

exchange and discuss latest academic findings of their areas of research. 

19 July - Qinghai Provincial Government and Cheung Kong GSB signed cooperation 

agreement to set up ‘advanced civil servant training program’. The signing ceremony was held 

in Xining on the 19 July. The cooperation program will last for a year, under which Cheung 

Kong GSB will train selected civil servants from Qinghai in the framework of the Cheung Kong 

EMBA program. The aim of this agreement is to enhance the competences of civil service 

through MBA training at Cheung Kong.



88

CHEUNG KONG GRADUATE SCHOOL OF BUSINESS
ANNUAL REPORT 2009

2 0 0 9 长 江 商 学 院  年 度 报 告

7月13日，“长江—美世2009年中国企业‘走出去’人力资源战略研讨会”在长江商学院北京校区

成功举办。近80名来自中国移动、中石油、中国银行、联想集团、蒙牛、物美等多家大型国有企业与民

营企业的人力资源负责人参加了此次活动。 

7月16日至17日，由长江商学院金融学教授曹辉宁组织发起的“第二届长江商学院夏季金融研讨

会”在桂林举办。本次论坛主要面向海内外金融学研究人员，来自海内外多所知名院校的40余名金融学

领域的专家学者齐聚于桂林，就当前金融领域新发展进行了充分的交流与探讨，并分享了各自在金融研

究领域内的最新学术成果。

7月19日，青海省政府与长江商学院合作的“培养高级公务员项目”签约仪式在西宁举行。青海省

政府与长江商学院合作签署的“培养高级公务员项目”合作期为一年，其核心内容是青海省政府推选政

府高级公务员参加长江EMBA项目进行学习，全面提升高级公务员的综合管理能力。 为了能为青海省的

长期持续发展提供高素质人才，青海省政府在经历多方调研后选择了长江商学院作为合作伙伴，共同开

展“培养高级公务员项目”。

7月20日，“第三期西部院校MBA教师培训项目”在兰州大学管理学院开课，来自西部各省25所院

校的100多名MBA教师参加了为期4天的培训，课程包括管理科学、金融、公司财务及组织行为学。长

江商学院此次派出了包括院长项兵教授、李乐德教授、阎爱民教授、周春生教授、刘劲教授在内的强大

教学阵容，旨在促进与推动此项目的长远发展。 为了支持国内MBA教育的发展，长江商学院已连续3年

承办了西部教师培训项目，前两期分别与云南财经大学、内蒙古大学合作，收到良好的反馈。 

7月28日， 长江商学院金融学教授周春生博士出席2009年APEC中小企业峰会环渤海分论坛，并

发表了题为“中小企业成长与资本运作”的精彩演讲。 

7月31日，长江西安高新企业论坛在西安举办。此次论坛由长江商学院高层管理教育项目主办，西

安高新区管委会及西安高新技术企业协会协办，吸引了百余人参加。 作为长江商学院与陕西省政府于

2008年合作签署的“长江商学院—陕西领航人才发展计划”的重要组成部分，此次论坛切实体现了长江

商学院对于陕西经济的关心和关注。目前，长江商学院已经在陕西成立了西安办事处，旨在以世界级商

学院的前沿知识助力西部经济，促进西部经济健康快速发展。 

八月

8月1日，以“新商业文明的崛起与传承”为题的“2009长江高峰论坛”在温州举办，本次论坛由

长江商学院、温州青年企业家协会共同主办。论坛聚焦全球大势，为长三角地区应对全球金融危机的重

大挑战提供了学习交流的机会，教授及嘉宾的演讲为到场的400余位企业家开拓了思路。
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20 July - Cheung Kong’s “Go West” program, designed to promote high standards in MBA education in 

China’s less-developed Western regions, kicked off its third annual session at the Lanzhou University 

School of Management. The program, which took place over a four-day period, featured top Cheung 

Kong professors teaching the latest concepts in finance, corporate accounting, management science 

and organizational behavior to a group of over 100 of their peers from 25 MBA programs across Western 

China. 

21 July - Japanese Companies Modes of Operation in China (Lecture in Japanese & Chinese) took place 

with the moderator being Mr.Hironobu Yasunaga (Media Manbu, General Manager) and speaker, Wang 

Zhile (Research fellow of CAITEC, MOFCOM.)

28 July - Cheung Kong Finance Professor Zhou Chunsheng participated in the ‘2009 APEC SME Summit’ 

Bohai sub-forum where Zhou delivered a speech titled ‘The Growth of SME and Capital Management’.

31 July - ‘Cheung Kong Hi-tech Company Forum’ was held in Xi’an, Shaanxi Province. This forum is part of 

the agreement signed between Cheung Kong GSB and Shaanxi Provincial Government on the provision 

of a ‘Cheung Kong GSB –Shaanxi Top Talent Training Program’, and shows Cheung Kong’s attention on 

the Shaanxi’s economic development. Cheung Kong GSB has established its representative office in 

Xi’an city, aiming to support the economic development in Western China through the knowledge of 

world-class business school faculty. 

August 

1 August - ‘2009 Cheung Kong Summit’ themed ‘The Rise of New Business Culture’ was held in 

Wenzhou. This forum was co-hosted by Cheung Kong GSB and Wenzhou Young Entrepreneurs 

Association. It provided a wonderful platform for discussion on how the Yangtze River Delta 

can respond rapidly to the global financial crisis. 
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8月3日，“长江家族企业管理沙龙”在广州校区成功举办，本次沙龙由高层管理教育项目主办，

广东省中小企业促进会及中国贸促会番禺支会协办，70余名广州及周边地区家族企业管理者参加了沙龙

活动。本次沙龙主题为“中国家族企业产权制度改革和创新”。长江商学院副院长、战略学副教授滕斌

圣博士以“中国式家族企业的管理”为题发表演讲，概括性地描述了中国家族企业的发展现状，并系统

梳理了中国式家族企业的类型及特点。长江商学院金融学教授周春生博士则针对“家族企业治理的现代

化”发表演讲，对家族企业治理结构和特点做了高度总结，并提出了一些有效的治理手段及方法。

8月8日，以“面对全球危机中国企业的新思考”为题的“2009长江管理前沿论坛”在内蒙古呼和

浩特举办，本次论坛由长江商学院、内蒙古自治区人民政府主办。长江商学院院长项兵博士、长江商学

院金融学教授周春生博士以全球视野，与400多位内蒙古地区企业家深入交流，共话面对全球金融危机

的应对之道，探寻危机背后的机遇。

8月8日，长江商学院校友会内蒙古分会在呼和浩特成立。

8月19日，长江商学院校友会云南分会成立仪式在昆明举行。

8月20日，“2009长江夏季论坛”在云南昆明胜利纪念堂举办，本次论坛的主题为“危机下的新视

野、新思维、新对策”。云南省委书记、省人大常委会主任白恩培为论坛致辞，长江商学院院长项兵博

士、金融学教授黄明博士分别以《全球金融风暴与中国：挑战与机遇》和《危机中的中国经济与金融》

为题作主题演讲。来自经济学界、企业界、传媒界的800余名听众共同分享了本次论坛的精彩观点。论

坛最后还举行了“长江商学院云南领军人才培训基金”捐赠仪式和“长江公益基金”云南“长江博爱小

学”捐赠仪式。

九月

9月5日，长江家族企业管理沙龙在上海校区成功举办。针对本次沙龙的主题“家族企业治理的现代

化”，长江商学院金融学教授周春生博士从国内家族企业治理的现状、家族化治理的优劣势等方面分享

了自己在家族企业治理方面的研究成果，并结合希望集团、广东万和等国内优秀家族企业的经典案例，

提出了家族化治理的改进措施及发展方向。40余位家族企业管理者及接班人参加了活动，其中包括李锦

记、均瑶集团、红蜻蜓集团、博洛尼家居等知名企业的高管。

9月18日—20日，长江商学院后EMBA课程在十三朝古都西安开课，来自全国各地的60多位企业高

层管理者聚集一堂，品千秋之韵，聆哲人教诲，以继承与批判相结合的心态与哲学大师共同透视“现代

西方精神与启蒙”这一值得现代人反思的哲学议题。
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3 August - Cheung Kong GSB successfully hosted a family business management seminar on the 

Cheung Kong Guangzhou campus. The theme of this workshop was ‘Ownership Reform of Chinese 

Family Business’. Teng Bingsheng, Cheung Kong Associate Dean and Associate Strategy Professor and 

Finance Professor Zhou Chunsheng delivered speeches, summarizing structural features of Chinese 

family business and proposing a number of effective management strategies and methods.  

8 August - A ‘Cheung Kong 2009 Pioneering Management Forum’ was held in Hohhot, Inner Mongolia. 

Cheung Kong GSB together with the government of Inner Mongolia co-hosted the forum. Cheung Kong 

Dean Xiang Bing and Finance Professor Zhou Chunsheng exchanged opinions with more than 400 

entrepreneurs from Inner Mongolia and explored ways to respond to global financial crisis. 

8 August –Inner Mongolian alumni attended and met as a club on this occasion.

19 August – Yunnan Alumni Club met in Kunming.

20 August - ‘2009 Cheung Kong Summer Forum’ themed ‘New Perspective, New Minds and New 

Solutions in the Midst of Crisis’ was held successfully in Kunming city. Yunnan provincial party secretary 

Bai Enpei addressed the forum; Cheung Kong Dean Xiang Bing and Finance Professor Huang Ming 

delivered keynote speeches to more than 800 participants from academia, business and media. At the 

closing of the forum, two donation ceremonies were held, one for the ‘Yunnan Talents Training Program’ 

and the other for the ‘Yunnan Bo’ai primary school’.

September

5 September - A Cheung Kong GSB family business seminar was held at the Shanghai campus. 

The theme of this year’s workshop was ‘modernization of family business management’. 

Finance professor Zhou Chunsheng spoke about family business and family business 

management in China and shared his research on the advantages and disadvantages of 

business management by families. More than 40 family business leaders took part in the 

seminar. 

18-20 September - Cheung Kong GSB post-EMBA course was launched in Xi’an, Shaanxi 

Province. More than 60 business leaders participated in the course where they got the 

chance to hear and discuss philosophical questions about the ‘modern Western spirit and 

enlightenment’.

September – Ten CEO program alumni and Dean Xiang Bing attended the Meeting of New 

Champions organized by the World Economic Forum in Dalian . The attendees and Dalian EMBA  

alumni met with speakers and panelists at a drinks reception the night before the forum started.
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十月

10月12日，长江商学院北京校区启用位于东方广场东2座20层的新办公区域及教室，长江商学院院

长项兵博士在启用仪式上致辞，他表示，长江商学院目前已经进入了发展的全新阶段，并为创办之初提

出的“10年内成长为世界10强商学院”的伟大梦想继续努力。

10月15日—18日，长江商学院和瑞士国际管理发展学院共同推出的合作课程“家族企业管理课程”

在北京校区开课，近30位家族企业高层管理者参加了课程的学习，其中不乏两代管理者同堂学习的情景。

10月20日，新华都集团董事长，长江商学院中国企业CEO课程二期学员陈发树在北京宣布设立新

华都慈善基金会，并将其个人持有的价值83亿元人民币的有价证券捐赠给新华都慈善基金会。同时宣

布了首批慈善基金的三大项目：“星火计划”将在中国贫困地区包括灾区建立100所新华都希望小学和

100所新华都希望中学。“阳光行动”将在全国范围内为10万名贫困大学生提供新华都奖学金。“蓝天

工程”将为中国20万名大学生提供就业专业培训和辅导。

10月21日，长江商学院金融教授周春生出席2009年国际投资 (苏州) 峰会，就国内中小企业如何抓

住危机后的机遇，拓宽企业发展的融资渠道，掌握国际资本市场的规则等问题深入解析。

10月25日，长江商学院2009年毕业典礼暨EMBA15期/MBA09级/金融MBA首期开学典礼在钓鱼

台国宾馆芳菲苑盛大举行。毕业学员们接过象征收获与责任的毕业证书的同时，又一批怀抱梦想的学子

汇入长江：EMBA15期、MBA09级和金融MBA首期新同学开始了在长江商学院的学习生活。

10月，近四40位长江学员和校友前往英国，参加长江商学院首次与两所欧洲著名学府——伦敦政治

经济学院（LSE）和英国阿什里奇商学院（Ashridge）合作推出的海外项目。
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October 

12 October - Cheung Kong GSB’s new offices and classrooms on the 20th floor of E2 Oriental 

Plaza, Beijing, were put into use. At the opening ceremony, Dean Xiang Bing announced that 

Cheung Kong GSB has entered into a new phase of development on the way to build Cheung 

Kong as one of the ‘top 10 business school in the world’.

15-18 October - Cheung Kong GSB in cooperation with Swiss Institute of International Management 

Development launched a course on ‘family business management’. The course attracted more than 30 

top level managements from family businesses in China.

20 October - Cheung Kong CEO Program alumnus and New Huadu Group CEO Chen Fashu 

announced he had established a philanthropic foundation focused on education, the New 

Huadu Foundation, with a personal contribution of 8.3 billion yuan ($1.2b). Chen will head 

the foundation, which will initially launch three programs: “Plan Meteor,” which will build 

100 elementary schools and 100 middle/high schools in poor regions and disaster-hit areas 

throughout China, to be called “New Huadu Hope Schools”; “Operation Sunshine,” which 

will give scholarships to 100,000 college students around China to help them finish their 

education; and “Project Blue Sky,” which will offer career training programs and job-search 

help to 200,000 college students. 

21 October - Cheung Kong Professor of Finance Zhou Chunsheng participated in the ‘2009 

International Investment Summit’. Topics discussed include: how Chinese SMEs can seize 

investment opportunities after the global financial crisis; how to open more channels for 

investment and how to gain knowledge on the rule of international financial market etc.

25 October - Graduation Ceremony for EMBA 15 and MBA 09 and the opening ceremony of 

the 1st Finance MBA Program was held in Beijing. 

November

4 November – ‘The Quest for Global Dominance: A Roadmap for Companies’ with guest 

lecturer Prof. Anil K. Gupta, Smith School of Business, University of Maryland took place on the 

Beijing Campus.

7 November - Cheung Kong GSB study tour to Japan kicked off. More than 30 took part in the 

13-day event. The Japanese business management models experienced on the trip inspired 

students by bringing out their own comparative experiences. 

16 November – Professor Wendy Dobson from Toronto University spoke to a select audience 

on, ‘What’s Next for the RMB? Risks and Opportunities.’ Wendy Dobson is Professor and 

Director, Institute for international Business at the Rotman School of Management, University 

of Toronto.
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十一月

11月7日，2009年长江商学院日本考察项目一行30余人开始了为期13天的游学之旅。植根于日本

的文化土壤之中的“日本式卓越经营”、“日本式精益管理”的日式敬业精神，令同学们受益匪浅。

11月18日，英国《金融时报》2009年度中国高峰论坛在青岛香格里拉大饭店成功举办，此次年度

高峰论坛的主题为“中国力量——见证巨龙的步伐”，长江商学院为本次高峰论坛的学术支持机构，周

春生教授应邀作为讨论嘉宾出席本次论坛，围绕金融危机之后的全球复苏以及中国宏观经济态势问题发

表了独到的见解。

11月19日，搜狐企业家论坛2009年会在北京嘉里中心饭店隆重举办，此次论坛的主题为“核心竞

争力再造”。 长江商学院为此次论坛的学术支持机构，金融学教授周春生博士应邀出席论坛，并作为

“拉动内需的成长机遇”对话环节主持人。

11月，美国《商业周刊》杂志推出“2009年中国最具影响力40人”，长江商学院“中国企业CEO

课程”首期学员马云入选榜单。中国国家主席胡锦涛、国务院总理温家宝、国务院副总理王岐山、广州

省委书记汪洋、中国商务部部长陈德铭和重庆市长薄熙来均出现在榜单上。

11月21日，长江商学院副院长、战略学教授滕斌圣博士出席由商界传媒主办的2009年最佳商业模

式中国峰会，并作主题演讲。本届年会主题为“复苏——危机下的商业模式重塑”。 

十二月

12月4日，由国家发改委国际合作中心、环球城市集团和长江商学院共同主办，日本经济同友会、

日中经济协会共同协办的“中日CEO论坛”在北京成功举办。本次论坛以“分享智慧、互惠共赢”为主

题，邀请来自中、日两国90位顶级企业CEO参加，共同探索新环境下的中日企业合作模式，推动中日

企业在国际化进程中的合作，提高在全球化市场环境下的企业竞争力，为世界经济的稳定持续发展贡献

力量。

12月5日至6日，长江商学院院长项兵教授出席由中国企业家杂志社主办的“2009(第八届)中国企

业领袖年会”，并作闭幕主题演讲，与在场900多位国内外经济学家、政治家、企业家共同探究在全球

经济衰退中率先复苏的中国，如何为“新商业文明”找到一条新路径。
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18 November - ‘Financial Times China Forum 2009’, co-sponsored by FT Chinese from the 

UK and Qingdao Municipality, was held at the Shangri-la Hotel. This conference was themed 

“China: Economic Resilience in Turbulent Times”. Cheung Kong GSB was ‘Academic Supporter’ 

at the Forum; Finance Professor Zhou Chunsheng participated in the forum and shared his 

view on topics of recovery from globe financial crisis and the trends of China’s macro-economy.

19 November - The ‘Sohu Entrepreneur Forum’ was held in Beijing with the theme of 

‘Recreate Business Competitiveness’. Cheung Kong GSB acted as ‘Academic Supporter’ to this 

year’s Forum; Cheung Kong Finance Professor Zhou Chunsheng was invited to moderate a 

discussion session on ‘Enhancing Domestic Consumption and Opportunities for Growth’. 

November - BusinessWeek published a ‘list of the most influential Chinese’ compiled by 

BusinessWeek’s team of Beijing and Hong Kong-based reporters and editors. Cheung Kong 

GSB alumni Jack Ma is on the list.

21 November - Cheung Kong Associate Dean Professor Teng Bingsheng spoke at the ‘2009 

Best Business Model China Summit’. The theme of this year’s summit was ‘Recovery: Rebuilding 

Business Models in Crisis’.

December 

5-6 December - Dean Xiang Bing took part in the ‘The 8th Chinese Business Leaders Annual 

Conference’ as keynote speaker. Dean Xiang Bing spoke about how to find a new way of “new 

business culture” that could bring China to the next level, even while the world is recovering 

from globe economic slowdown. 
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12月11日至13日，第九届中国经济学年会在浙江大学举行作主题演讲。 

12月13日，长江商学院校友会广西分会在南宁成立。

12月16日，由长江商学院学术副院长、经济学及人力资源学教授王一江和长江商学院运作管理学教

授郑渝生共同发起的“解读国家大政方针明晰企业行动方略——2009年长江商学院政企良性互动沙龙”

在长江商学院北京校区举办。

12月23日，两位长江商学院“中国企业CEO课程”学员：TCL集团总裁兼董事长李东生和阿

里巴巴集团主席和首席执行官马云在2009CCTV中国经济年度人物颁奖盛典中，当选中国经济10年

商业领袖。

December 4 - Cheung Kong GSB co-hosted the inaugural China-Japan CEO Forum in Beijing 

under the theme “Share Wisdom, Prosper Together”. It was a timely opportunity for leading 

Chinese and Japanese business people to share ideas, meet new business partners, and catch 

up on the latest business trends in Asia’s two largest economies as the world’s economy teeters 

on the edge of recovery after miraculously avoiding a fall into an financial-crisis-induced 

abyss.   Forum participants discussed the incredible potential of China-Japan co-operation in 

the business field -- if the two countries’ businesses cooperate and learn from each other, an 

incredible commercial dynamism will be realized.

8-9 December – 8 Cheung Kong CEO class alumni attended this year’s Committee of 100 

Forum in Beijing.

11-13 December - ‘The 9th China Economic Annual Conference’ themed ‘China’s Post-Crisis 

Economy” was held at Zhejiang University. Cheung Kong Finance Professor Huang Ming was 

invited to the conference and delivered a keynote speech. 

13 December – Guangxi Alumni club met in Nanning.

16 December – Professor Wang Yijiang and Professor Zheng Yusheng spoke at a seminar at 

the Beijing campus on the topic of “Government and Enterprise cooperation: Policies and 

Practice.”

23 December – TCL Chairman Li Dongsheng and Alibaba Founder and Chairman Jack Ma 

were selected as 2009 Economy Award winners on a CCTV Annual Awards program.
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